
ПРОТОКОЛ № 1 

засідання ради підприємців при Сумській обласній 

 державній адміністрації 

 

 
20.01.20223 року       Конгрес-центр СумДУ  

(м. Суми, вул. Покровська, 9/1, 

1 поверх, ауд. 223) 

 

Учасники наради: 

 

Члени ради підприємців при Сумській обласній 

державній адміністрації, представники: Департаменту 

економічного розвитку і торгівлі Сумської обласної 

державної адміністрації, комунальної установи 

«Сумський обласний фонд підтримки підприємництва» 

Сумської обласної ради, Агенції регіонального розвитку 

Сумської області, управління забезпечення реалізації 

повноважень у Сумській області регіонального 

відділення Фонду Державного майна України  

(РВ ФДМУ) по Полтавській та Сумській областях. 

Головуючі: Богдан МОСУНОВ – голова ради підприємців при 

Сумській обласній державній адміністрації; 

Тарас САВЧЕНКО - перший заступник керівника 

Сумської обласної військової адміністрації. 
 

Порядок денний засідання ради: 

 

1. Організаційні питання: зміни до регламенту роботи ради підприємців при 

Сумській обласній державній адміністрації (далі – ради), про галузеві 

групи в раді, про включення та виключення членів ради, тощо. 

2. Проблемні питання бізнесу: тарифи, податки, земля тощо. 

3. Про діяльність Агенції регіонального розвитку Сумської області в  

2022 році, про плани роботи її на 2023 рік та співпрацю з радою. 

4. Про діяльність комунальної установи «Сумський обласний фонд 

підтримки підприємництва» Сумської обласної ради, про плани роботи на 

2023 рік та співпрацю з радою. 

5. Приватизація та оренда державного майна на Сумщині у період воєнного 

стану. 

6. Інше. 

 

Слухали: 

 

1. Організаційні питання: зміни до регламенту роботи ради підприємців при 

Сумській обласній державній адміністрації (далі – ради), про галузеві 

групи в раді, про включення та виключення членів ради, тощо. 



Виступаючий: Богдан МОСУНОВ – голова ради підприємців при 

Сумській обласній державній адміністрації. 

Богдан МОСУНОВ проінформував присутніх про необхідність 

створення в раді президії ради щодо оперативного реагування на виклики 

сьогодення у зв’язку з агресією росії та вирішення проблемних питань 

підприємництва в регіоні та формування груп за економічними 

напрямами задля більш детального обговорення та вирішення окремих 

питань бізнесу Сумщини в різних галузях економіки та винесення на раду 

опрацьованих питань для розгляду. Також виступаючий запропонував 

виключати з ради її членів, якщо вони не брали участь в засіданні ради 

більше 3 разів без поважних причин. 

Богдан МОСУНОВ запропонував включити до складу ради  

2 представників організацій підприємництва: Тетяну Купрійчук – 

президентку відокремленого підрозділу в Сумській області ГО «Ділові 

Українські жінки», засновницю та директорку ТОВ «Рекламно-

виробничої компанії «Бінго», святкової агенції «Bingo Event»,  

(м. Суми) та Олександра Сороку - президента Сумського бізнес клуба-

Прайт, фізичну особу-підприємця (місто Суми). 

 

Вирішили: 

1. Внести зміни до регламенту роботи ради підприємців при 

Сумській обласній державній адміністрації в частині: «виключити з ради 

її членів, якщо вони не брали участь в засіданні ради більше 3 разів без 

поважних причин». 

2. Включити до складу ради 2 представників організацій 

підприємництва: Тетяну Купрійчук – президентку відокремленого 

підрозділу в Сумській області ГО «Ділові Українські жінки», засновницю 

та директорку ТОВ «Рекламно-виробничої компанії «Бінго», святкової 

агенції «Bingo Event», (м. Суми) та Олександра Сороку - президента 

Сумського бізнес клуба-Прайт, фізичну особу-підприємця (місто Суми) 

(голосували одноголосно). 

 

Слухали: 

 

2. Проблемні питання бізнесу: тарифи, податки, земля тощо. 

Виступаючі: Володимир МИХАЙЛОВСЬКИЙ – заступник голови ради 

підприємців при Сумській обласній державній адміністрації, директор 

ТОВ «Надра»; Наталія РЕЗНІК – член ради підприємців при Сумській 

обласній державній адміністрації, директор обласної дирекції НАСК 

«ОРАНТА»; Сергій ПАВЛОВ – член ради підприємців при Сумській 

обласній державній адміністрації, керуючий ТОВ «Сумикамволь». 

Володимир МИХАЙЛОВСЬКИЙ звернув увагу щодо кричушої 

ситуації в сфері тваринництва в області і зокрема в Краснопільській 

громаді. Він звернувся до присутніх щодо підтримки його звернення до 

голови Сумської обласної державної адміністрації з питання збереження 



тваринництва в Краснопільській громаді та використання земельних угідь 

для його забезпечення. Виступаючий також запропоновував на наступній 

раді більш детально розглянути це питання з запрошенням на неї 

директора Департаменту агропромислового розвитку Сумської обласної 

державної адміністрації та народних депутатів України від Сумської 

області. 

Виступив Тарас САВЧЕНКО, який повідомив, що в області планується 

запровадження нових програм допомоги тваринництву області. 

Виступаюча Наталія РЕЗНІК повідомила присутніх про непомірні 

тарифи на опалення в м. Суми від ТОВ «Котельня Північного промвузла» 

для юридичних осіб. Про необхідність гласності складу собівартості 

тарифів, можливості від’єднання від централізованого опалення і 

розгляду цих питань на окремому засіданні координаційній раді 

підприємців Сумської міської громади із запрошенням міського голови м. 

Суми, директора департаменту інфраструктури Сумської міської ради, 

керуючого справами та керівників  ТОВ «Котельня Північного 

промвузла» 

Сергій ПАВЛОВ повідомив про проблемні питання підприємців,  які 

постраждали внаслідок російської агресії та при цьому Сумська міська 

територіальна громада не віднесена до переліку територій, на яких велись 

бойові дії (з лютого по квітень 2022 року)  відповідно до Постанови 

Постанова КМ України від 06.12.2022 № 1364 "Деякі питання 

формування переліку територій, на яких ведуться (велися) бойові дії або 

тимчасово окупованих Російською Федерацією". Таким чином 

підприємці, які постраждали не можуть скористатися правом отримання 

пільг з податкових зобов’язань. 
 

 

Вирішили: 

 

1. Підтримати звернення Володимира МИХАЙОВСЬКОГО – заступника 

голови ради підприємців при Сумській обласній державній адміністрації, 

директора ТОВ «Надра» до голови Сумської обласної державної 

адміністрації з питання збереження тваринництва в Краснопільській 

громаді та використання земельних угідь для його забезпечення 

(голосували одноголосно). 

2. Включити питання щодо стану розвитку тваринництва в Сумській області 

та використання земельних угідь для його забезпечення на наступне 

засідання ради чи на окремій нараді з запрошенням на неї директора 

Департаменту агропромислового розвитку Сумської обласної державної 

адміністрації та народних депутатів України від Сумської області. 

3. Звернутися до Сумської міської ради для проведення з підприємцями 

міста, які постраждали внаслідок російської агресії щодо вирішення 

питання отримання пільг з податкових зобов’язань.  

 



Слухали: 

 

3. Про діяльність Агенції регіонального розвитку Сумської області в  

2022 році, про плани роботи її на 2023 рік та співпрацю з радою. 

Виступаючий: Григорій СТАРІКОВ – директор Агенції регіонального 

розвитку Сумської області (в форматі ознайомлення з новими членами 

ради). 

Григорій СТАРІКОВ доповів про роботу Агенції регіонального 

розвитку Сумської області в 2022 році та плани її роботи на 2023 рік. 

Директор агенції повідомив, що за результатами роботи установи в  

2022 році до області надійшло 8 млн гривень небюджетних коштів, а 

також підписані меморандуми про співпрацю з багатьма організаціями, 

які надають міжнародну технічну допомогу в Україні. 

 

 

Вирішили: 

 

1. Взяти до відома роботу Агенції регіонального розвитку Сумської 

області в 2022 році та плани її роботи на 2023 рік. Опрацювати 

питання щодо співпраці ради підприємців при Сумській обласній 

державній адміністрації і Агенції регіонального розвитку Сумської 

області в 2023 році. 

 

Слухали: 

 

4. Про діяльність комунальної установи «Сумський обласний фонд 

підтримки підприємництва» Сумської обласної ради, про плани роботи на 

2023 рік та співпрацю з радою. 

Виступаюча: Дарія ГЕТЬМАН – заступник директора комунальної 

установи «Сумський обласний фонд підтримки підприємництва» 

Сумської обласної ради. 

Дарія ГЕТЬМАН розповіла присутнім про діяльність працівників 

комунальної установи «Сумський обласний фонд підтримки 

підприємництва» Сумської обласної ради в 2022 році та перспективи 

роботи на 2023 рік. Зокрема виступаючою було проінформувала про 

проведену роботу в області щодо надання фінансової допомоги суб'єктам 

господарювання, нерухоме майно яких постраждало внаслідок 

надзвичайної ситуації воєнного характеру. Розмір допомоги одному 

суб’єктові господарювання складав до 100 тис. гривень та надавався на 

безповоротній основі з метою покриття витрат пов’язаних з 

відновленням, ремонтом, реконструкцією знищеного або пошкодженого 

нерухомого майна; закупівлею/заміною/ремонтом знищеного або 

пошкодженого обладнання, яке використовується у виробничій 

діяльності; закупівлею сировини та матеріалів, які використовуються у 

виробничій діяльності; збереженням та створенням нових робочих місць 



(виплати заробітної плати); сплатою податків і обов’язкових платежів до 

бюджету та інших витрат, необхідних для відновлення господарської 

діяльності. За результатами роботи з обласного бюджету фінансова 

допомога виплачена 92 суб’єктам господарювання на суму 6,9 млн. 

гривень. Грошова підтримка бізнесу, що постраждав від агресії росії в 

Україні, повідомила виступаюча, буде проводитись і в 2023 році, на ці 

цілі з обласного бюджету на цей рік виділено 500,0 тис. гривень, 

планується виділити до 4 млн гривень. 

 

Вирішили:  
 

1. Взяти до відома роботу комунальної установи «Сумський обласний 

фонд підтримки підприємництва» Сумської обласної ради в  

2022 році та плани роботи її на 2023 рік. 

2. Членам ради провести інформування бізнесу в своїх регіонах щодо 

можливості отримання підприємцями, які постраждали внаслідок 

агресії росії в Україні, коштів з обласного бюджету в сумі до  

100 тис. гривень. 

 

Слухали: 

 

5. Приватизація та оренда державного майна на Сумщині у період воєнного 

стану. 

Виступаючий: Олександр ЄФІМЕНКО – заступник начальника 

управління забезпечення реалізації повноважень у Сумській області  

регіонального відділення Фонду Державного майна України (РВ ФДМУ) 

по Полтавській та Сумській областях. 

 

Вирішили: 

 

1. Взяти до уваги інформацію управління забезпечення реалізації 

повноважень у Сумській області регіонального відділення Фонду 

Державного майна України (РВ ФДМУ) по Полтавській та Сумській 

областях щодо на Сумщині у період воєнного стану. Рекомендувати 

суб’єктам господарювання області брати участь в приватизації та 

оренді обласного державного майна. 
 

Слухали: 

 

6. Інше. 

Виступаючий: Андрій ФРОЛКОВ – член ради підприємців при Сумській 

обласній державній адміністрації, голова територіального відділення 

Асоціації платників податків України в Сумській області, директор 

приватної експертно-консультаційної фірми «Автоплюс», місто Суми. 



 

Виступаючий запропоновував на наступному засіданні ради розглянути 

питання атестації робочих місць в області Управлінням інспекційної 

діяльності у Сумській області Північно-Східного міжрегіонального 

управління Державної служби з питань праці та відділ досліджень та 

розслідувань у Сумській області Східного міжобласного територіального 

відділення Антимонопольного комітету України щодо роботи в 2022 році 

з суб’єктами підприємницької діяльності в області (в тому числі щодо 

питання скасування тендерів 3 річної давнини). 

 

 

Вирішили: 

 

1. Включити в порядок денний наступного засідання ради питання щодо 

роботи в області в 2022 році:  

управління інспекційної діяльності у Сумській області Північно-

Східного міжрегіонального управління Державної служби з питань 

праці, 

відділ досліджень та розслідувань у Сумській області Східного 

міжобласного територіального відділення Антимонопольного комітету 

України. 

 

 

 

 

Голова ради підприємців при  

Сумській обласній державній  

адміністрації         Богдан МОСУНОВ 

 


